
  

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 8 

 
Днес, 19.10.2020 год. в заседателната зала на община Дупница се проведе 8-то 

редовно заседание на Общински съвет Дупница.  
На заседанието присъстваха 29 общински съветника от общо 33.  
Отсъстваха д-р Мария Соколова, Бойко Христов, Венелин Иванов и д-р Лорета 

Николова.  
На тържественото заседание присъстваха: Кмета на общината – инж. Методи Чимев, 

зам. Кметовете – г-жа Олга Китанова и г-н Крум Милев, секретаря на общината – г-жа 
Невена Манова, г-н Виктор Янев - Областен управител на област Кюстендил, д-р Матей 
Попниколов – зам. Областен управител на област Кюстендил,  народните представители г-жа 
Радослава Чеканска, г-н Иван Ибришимов и г-н Кирил Калфин, служители на общинска 
администрация и журналисти.  

 
Заседанието бе открито от Председателя на ОбС - инж. Костадин Костадинов в 

10:09 часа.  
 
 

ПРОЕКТ НА ДНЕВЕН РЕД 

 

0 Обсъждане и приемане на дневен ред за заседание № 8 

1 Приветствие на инж. Методи Чимев - Кмет на Община Дупница 

2 
Поздравления по случай празника на град Дупница - 19 октомври, ден на "Свети Йоан 
Рилски - Чудотворец" 

3 

 
Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински съвет 
Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община Дупница“ 
на Жак Хаим Асеов 

4 

 
Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински съвет 
Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община Дупница“ 
на Крум Георгиев Чапрашиков 

5 
 
Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински съвет 



Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община Дупница“ 
на Стефан Георгиев Чапрашиков 

 
(свири се Химна на Република България)  
 

Точка 0 (Нулева) 

 

000/13.10.2020 г.  
Обсъждане и приемане на дневен ред за заседание № 8  
 
Гласуване по процедурите: 

 
1. Гласуване на дневния ред 

Резултат от гласуването: 'за' - 28, 'против' - 0 и 'въздържали се' – 0 

 

Окончателно гласуване на дневен ред: 
Общинският съвет гласува и със 'за' - 28, 'против' - 0 и 'въздържали се' - 0 ..... 

точката. 

 

Общо гласували: "Броя" 

За 28 

Против 0 

Въздържали се 0 

 
ДНЕВЕН РЕД 

 
1 Приветствие на инж. Методи Чимев - Кмет на Община Дупница 

2 
Поздравления по случай празника на град Дупница - 19 октомври, ден на "Свети Йоан 
Рилски - Чудотворец" 

3 

 
Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински съвет 
Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община Дупница“ 
на Жак Хаим Асеов 

4 

 
Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински съвет 
Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община Дупница“ 
на Крум Георгиев Чапрашиков 

5 

 
Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински съвет 
Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община Дупница“ 
на Стефан Георгиев Чапрашиков 
 

Точка 1 (Първа) 
 
0/13.10.2020 г.  

Приветствие на инж. Методи Чимев - Кмет на Община Дупница  
 



Уважаеми Дами и Господа Общински съветници, 
Скъпи гости и граждани на община Дупница, 
  
Приемете най-искрените ми поздравления по случай празника на Дупница - 19 

октомври. 
Много пъти сме си казвали какъв голям принос имат дупничани към 

отстояването на национални каузи, но и в прокарването на нови пътища там, където е 
трудно и немислимо, но трябва да преминем. Защото трябва да признаем, че хората в 
нашия град и селата, никога не са живели безгрижно. Но са преминавали защото всичко 
е постигано със здрава работа, с много кураж, сила и вяра. Именно с кураж, сила и вяра 
ще продължим да градим живота си в Дупница. 

Призовавам да помним и пазим историята, защото много са достойните хора и 
дела на Дупница. Да запазим спомена за Христаки Павлович, ген. Георги Тодоров, 
Димитър Янакиев, Димитър Бисеров, Тодор Радев, акад. Георги Наджаков, акад. Тодор 
Самодумов, Димитър Икономов, но и да живеем спрямо посланията им– учи, развивай 
се, труди се, защитавай слабия и слугувай само на истината. Този завет трябва да 
оставим и на младите, защото той е единственото нужно, за да вървим напред с 
достойнство и да бъдем истинска общност. 

Истинска общност, а не просто съграждани! 
Ние сме щастливци, че живеем във времена на мир и прогрес. Трябва ни само 

заедно да пазим това, което имаме и да го надграждаме, за да имаме и това, за което 
мечтаем. 

Дупница е тук! Дупница е по-красива и по-уредена от всякога. Всеки ден с 
малки, дори невидими, но уверени стъпки върви към облика на съвременен европейски 
град. Богатство е, че младите попиват от знанието и свободата на целия свят и като 
бели лястовици изпълват града по празници, давайки ни надежда, че Дупница ще 
пребъде. Ще пребъде не само тук в полите на Рила, но ще пуска корени навсякъде по 
света, защото Дупница е от градовете, които се втъкават в хората - както ние сме част 
от нея, така и тя е част от това кои сме ние. 

Защото дупничанин не е само местожителство, то е избор, чест и достойнство! 
Гордостта и несломимия характер на дупничанина, жаждата му за успехи, 

винаги надигащ глава пред несправедливостта, е онзи момент, който ми е помагал в 
работата на кмет при вземането на решения. Защото хората са тези, които са най-
непринудени и най-искрени в мненията си, но и най-взискателни. И с право, защото 
кмет и Общински съвет сме изпълнителите на тяхната воля. 

Много пъти сме си говорили, че политическите пристрастия са само една 
политика. А мотивът, каузата и целта са обединени в едно: Казва се Дупница! 

Нека не забравяме това име. Да не го забравяме, за да пазим корените си, за да 
помним историята си, за да накараме нашите деца да казват с гордост: Аз съм 
Дупничанин! 

И нека заедно се помолим св. Иван Рилски да бди над нас и да закриля града ни. 
Бъдете здрави. 
Честит празник, приятели! 

 
Точка 2 (Втора) 
 
00/13.10.2020 г.  

Поздравления по случай празника на град Дупница - 19 октомври, ден на "Свети 
Йоан Рилски - Чудотворец"  
 



Изказвания: 
г-н Виктор Янев - областен управител Изказване /Изказване на 
Нечлeнуващи в група/ 
 
Добър ден и от мен. 
Уважаеми г-н Чимев. 
Уважаеми госпожи и господа народни представители. 
Уважаеми госпожи и господа общински съветници. 
Особена чест е за мен да бъда отново тук сред вас и да ви поздравя с празника на 

града. Освен това искам да поздравя и всички тук, които носят названието доктор, 
защото това е също днес един хубав празник. Както каза и г-н Чимев, Дупница винаги е 
била в историята на областта, като град, който е съумявал да води и е съумявал да 
следва политиките както национални така и собствени, местни. Надявам се, че и вие от 
тук пак ще излезете с гордо вдигната глава и ще следвате тези политики, които винаги 
са водили Дупница, като един проспериращ европейски град. 

Честит празник и късмет.   
 

 
Точка 3 (Трета) 
 
470/13.10.2020 г.  

Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински 
съвет Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община 
Дупница“ на Жак Хаим Асеов  
 

Изказвания: 
Кмет - инж. Методи Чимев Изказване /Изказване кмет/ 
 
Благодаря. 
Жак Хаим Асеов е роден през 1895 г. в град Дупница. Завършва Европейското 

начално училище и гимназията в града. Един от учредителите на Ученическото 
Туристическо дружество „Рилски езера“ към едноименното Туристическо дружество. 
Учи право в Софийския университет, но, още незавършил, баща му го изпраща да учи 
икономика във Виена. Наследява търговската дейност на бащината тютюнева фирма 
„Фернандес“.  

Регистрира „Балкантабак“ първоначално като дружество с ограничена 
отговорност, което по-късно става акционерно дружество. Един от най-крупните 
български търговци на тютюн.  

Почти изцяло е негова заслугата за построяване на Метеорологичната станция 
на връх Мусала през 1932 г.. 

Участва с финансова помощ при построяването на хижа „Скакавица“, хижа 
„Осогово“, хижа „Мусала“ и заслон „Заврачица“. 

За построяването на Читалище „Напредък“ той дарява сумата от 250 000 лева. 
Получава благодарствен адрес от Читалищното настоятелство и е обявен за Почетен 
член на читалището. За строежа на паметника на загиналите във войните в село 
Бобошево дарява сумата от 10 000 лева, 100 000 лева дарява за Девическото стопанско 
училище и 180 000 лева за изграждането на водопровод на село Баланово. 

През 1932 г. е поставено началото на фонд „Туристически дом“ и той дарява 
сумата от 170 000 лева. Туристическият дом е завършен и служи на дупнишките 



туристи и днес благодарение на него. За тези му действия той е провъзгласен за 
Почетен член на Туристическото дружество. 

Той изгражда със собствени средства пътя от село Самораново до 
работническата Почивна станция над селото. Населението на Дупница и село 
Самораново прокопават канал на един от притоците на река Отовица и правят 
изкуствен водопад в местността „Градището“, като го именуват на негово име – Жак 
Асеов. По този повод той пък дарява на училището в село Самораново 30 000 лева. 

Прави големи дарения за болници, училища, трапезарии, детски почивни летни 
колонии, почивен дом в Самоков за негови работнички, където те почиват на пълна 
негова издръжка на смени за по 14 дни. 

Напуска България през 1938 г. поради създалата се в страната обстановка и 
отношението към евреите и се установява в САЩ.  

Той не забравя България и винаги помага на хората. В най-тежките моменти за 
българските евреи той прави всичко възможно да бъде в тяхна защита и помощ. Строи 
най-модерния дом за стари хора – изселници от България, който и до ден днешен 
функционира в Израел. Умира в САЩ през 1982 г. 

 
Г-Н Първан Ангелов Дангов /КП „БСП за България“/: 

Уважаеми г-н Чимев, 
Уважаеми г-н Костадинов, 
Уважаеми г-н областен управител, 
Уважаема г-жо Чеканска, 
Уважаеми д-р Ибришимов, 
Уважаеми г-н Калфин, 
Уважаеми д-р Попниколов, 
Уважаеми колеги и уважаеми съграждани. 
Честит празник на Дупница. Честит празник на дупнишка община и  нашите 

съграждани. 
Наред с всичко това, което прочете г-н Чимев за биографията на Жак Асеов има 

факти и обстоятелства, които са безспорни около неговата биография. Има периоди, 
които бих искал да припомня в днешния празничен ден във връзка с внесеното 
предложение. Не бива да забравяме един съдебен процес между 35,36-37 година, когато 
дупнишкия общественик и журналист Янаки Христов Кочеканов като главен редактор 
на в-к „Полет“ описва всичко, което е като търговска дейност на г-н Асеов а именно 
начина на придобиване на паричните средства с които той дарява. Системата на 
шкартото, уважаеми дами и господа убива тогава труда на българският селянин, на 
българския тютюнопроизводител в нашия край. Над 50% от произведената продукция 
тогава минава за шкарто. С една дума тютюна се изкупува на безценица и за сметка на 
това се трупат големи печалби. Жак Асеов  по онова време е един от най-богатите 
българи. Прави изкупвателна кампания в Пловдив, Асеновград в царска България. 
Стига се до съдебен процес заведено дело за обида от Асеов към Кочеканов, който 
продължава 6 дни в кюстендилския съд. Разпитани са над 70 свидетели доведени от 
различни краища на България. Делото е спечелено от Кочеканов и всичко онова, което 
той е описал като  работа на тютюневата компания „Булгартабак“ а именно системата 
на шкартото и ограбване труда на българския селянин и занаятчия е доказано в 
съдебната зала. 

Нещо повече Жак Асеов си позволява да дава подкупи в размер на 450 000 лв., 
за да избегне съдебния процес виждайки, че ще загуби. Янаки  Кочеканов като достоен 
българин не приема и печели както в кюстендилския съд, така и в съда в София. Изхода 
от делото е предопределил поправка в Закона за изкупуване на тютюна, приета тогава 



от 24 НС, в която грабителската политика по системата на шкартото е отменена или 
поне е намалена в тези размери в които е била разпространявана тогава. 

Ето защо аз считам, че предложението е прибързано и щяхме да избегнем тази 
ситуация ако този дебат беше подложен извън днешното заседание на сесията на един 
по-широк кръг разговори от историци, общественици, които са се занимавали с 
исторически факти и събития. 

Аз ще гласувам „против“ това предложение. Не го приемайте като прищявка, 
най-малко прояви на антисемитизъм към името на Жак Асеов. Напротив, длъжни сме в 
ден като днешния да защитим обществената позиция и делото на Янаки  Кочеканов. 

Благодаря ви. 
 
Инж. Костадин Крумов Костадинов /ПП „СДС“/ - Председател: 

Благодаря ви. 
Ще си позволя една реплика г-н Дангов. 33-та  година ако не се лъжа Георги 

Димитров е процеса в Лайпциг. Тогава Георги Димитров печели делото срещу Хитлер, 
това значи ли че трябва да удостоиме Хитлер. Много ви моля сесията е тържествена.  

Жак Асеов е изключително виден представител,..на всичко което вярване, 
частната инициатива, личния интерес, това което движи света. Не случайно 
предложението беше възприето и от нашата група. Той е човек, който е за пример, 
прославил Дупница. Изключително много с даренията си, с дейността си, с огромната 
компания,която е създал, която е огромна дори за днешните мащаби а вие днес се 
спирате на някакво съдебно дело или шкартото, което не е съвсем сигурно дали е било 
добро или зло, защото за едни е лошо за други добро. Така работи икономиката. 

Благодаря. 
Има ли други желаещи за изказване? 
Ако няма чета проекта за решение. 
/чете проекта за решение към докладната записка/ 
Моля, да гласувате. 

 
Гласуване по основен въпрос: 
Окончателно гласуване: 

Общинският съвет гласува и със 'за' - 20, 'против' - 3 и 'въздържали се' - 4 ..... 

точката. 

Общо гласували: "Броя" 

За 20 

Против 3 

Въздържали се 4 

  

РЕШИ: 
Чл. 21, ал.1, т. 22 ЗМСМА, във връзка с чл.27, ал.3 ЗМСМА, чл. 2, ал.1, т.3, чл.3, ал.1 
и ал.3, чл.7 от Правилника за удостояване и награждаване с отличията на 
Община Дупница, ОбС прие 
 

                                                   Р Е Ш Е Н И Е 

                                                        №  143 
 

 1.Общински съвет Дупница удостоява посмъртно със званието „Почетен гражданин 

на Община Дупница“ Жак Хаим Асеов, за изключителни заслуги в обществения и 

стопанския живот в Община Дупница, както и на национално ниво, както и 



многобройни дарения с непреходна стойност в полза на жителите на Община 

Дупница. 

 

 

Инж. Костадин Крумов Костадинов /ПП „СДС“/ - Председател: 

Почетния знак за почетен гражданин на Дупница от името на Жак Асеов ще 
получи г-н Леонид Хаздай председател на дружеството „Шалом“ в Дупница и наш 
колега общински съветник. 

Моля, станете ако обичате. 
 
/ връчване на почетния знак и ръкопляскания/ 
 
Г-н Леонид Хаздай – общ.съветник: 

Уважаеми г-н кмет, 
Уважаеми г-н председател на ОбС, 
Уважаеми общински съветници, 
Скъпи съграждани, честит празник.  
Заради усложнената обстановка с пътуването днес не можаха да присъстват за 

връчването на този приз родственици на Жак Асеов, които живеят в Щатите. Покана 
беше отправена и към председателя на европейската общност в България доц.д-р Алек 
Оскар, който в момента е ангажиран с церемонията за „Лекар на годината“. От негово 
име ще прочета поздравителен адрес. 

„ до инж. Методи Чимев- кмет на община Дупница, инж. Костадин Костадинов-
председател на ОбС. 

Уважаеми инж. Чимев, уважаеми инж. Костадинов, уважаеми господа 
общ.съветници. от името на организацията на евреите  „Шалом“ и лично от свое име 
бих искал да изразя своята благодарност и приветствам вашето предложение за 
удостояването на Жак Хаим Асеов със званието „Почетен гражданин на община 
Дупница“. Жак  Асеов е един от най-големите спомоществуватели на община Дупница 
от времето на царство България и е сред най-влиятелните българи в страната. През 
целия си живот той гради и дарява не само в България, но и извън нейните предели. 
Дори и когато напуска страната по времето на мрачните години на холокост той прави 
всичко възможно да защити своите сънародници. Неговата личност оставя дълбока 
диря в нашата история. 

Удостояването на Жак  Асеов със званието „Почетен гражданин на община 
Дупница“ ще увековечи неговата памет завинаги. Въпреки превратностите на времето 
ярката следа, която той оставя след себе си е ценен пример за всички нас за 
всеотдайност, любов и хуманност.“ 

Едва ли може да се каже нещо по-стойностно след изчетеното. Единствено 
искам да кажа, че за мен това звание е една оценка за това, че еврейската общност в 
Дупница макар и в лицето на поне един неин представител е оставила диря в историята 
на града, диря достойна за пример, диря която трябва да ни накара да се гордеем, че 
имаме такъв съгражданин. 

Благодаря. 
 

Точка 4 (Четвърта) 
 
471/13.10.2020 г.  

Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински 



съвет Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община 
Дупница“ на Крум Георгиев Чапрашиков  
 

Изказвания: 
Кмет - инж. Методи Чимев Изказване /Изказване кмет/ 
 
Благодаря. 
Крум Георгиев Чапрашиков е роден на 6 юли 1882 г. в град Дупница. Завършва 

основното си образование в Дупница, учи гимназия в София и завършва право във 

Франция. Общински съветник при Градската Община и кмет на града в периода 1909-

1912 г. като такъв поставя началото на благоустрояването на града и неговото модерно 

водоснабдяване. 

Участник в Балканската война, за което е награден с орден „Свети Александър“ 

с мечове. Участва в национално-освободителното движение за освобождение на 

Македония като четник в четите на Христо Чернопеев и Яне Сандански. Избиран е два 

пъти за депутат. В знак на благодарност за големите дарения, направени за Читалището 

в град Дупница, читалищното настоятелство отправя към Крум Чапрашиков 

поздравителен адрес“: 

Мястото и сумите, които Крум Чапрашиков дарява за построяването на 

читалището възлизат на над 1 600 000 лева. С даряването на тази крупна сума той и до 

днес е ненадминат в дарителската си дейност за строежа и обзавеждането на 

читалищната сграда. 

През 1932 г. по негова инициатива е създадена безплатна ученическа трапезария. 

За същите дарителски действия през 1937 г. той е провъзгласен за Почетен член 

на Туристическото дружество „Рилски езера“. Това е резултат отново на големите 

дарения, които Крум Чапрашиков прави при строежа на Туристически дом, където 

неговият принос е непосредствено след крупния дарител Жак Асеов. 

Той напуска нашия свят едва на 52 години, на 15 септември 1934 г. 

 

Гласуване по основен въпрос: 
Окончателно гласуване: 

Общинският съвет гласува и със 'за' - 23, 'против' - 0 и 'въздържали се' - 4 ..... 

точката. 

Общо гласували: "Броя" 

За 23 

Против 0 

Въздържали се 4 

 
РЕШИ: 



Чл. 21, ал.1, т. 22 ЗМСМА, във връзка с чл.27, ал.3 ЗМСМА, чл. 2, ал.1, т.3, чл.3, ал.1 
и ал.3, чл.7 от Правилника за удостояване и награждаване с отличията на 
Община Дупница, ОбС прие 
 

                                                   Р Е Ш Е Н И Е 

                                                        №  144 
 

1.Общински съвет Дупница удостоява посмъртно със званието „Почетен гражданин 

на Община Дупница“ Крум Георгиев Чапрашиков, за продължителна и безупречна 

служба към Дупница и неговите жители, както и направени дарения с непреходна 

стойност в полза на общината. 

 

 

   Костадин Крумов Костадинов /ПП „СДС“/ - Председател: 

Почетният плакет ще получи г-жа Лилия Николова. 
 
Г-жа Лилия Николова: 

Изключително съм развълнувана от инициативата на Община Дупница да 
удостои с вниманието си дейността и даренията, които нашата фамилия Чапрашикови е 
направила за града. Благодаря много за наградата. С нея Вие подчертавате делата на 
видни българи, които са допринесли много за просперитета на гр. Дупница и България. 

 
Точка 5 (Пета) 
 
472/13.10.2020 г.  

Докладна записка от инж. Костадин Костадинов – Председател на Общински 
съвет Дупница, относно Удостояване със звание  „Почетен гражданин на Община 
Дупница“ на Стефан Георгиев Чапрашиков  
 

Изказвания: 
Кмет - инж. Методи Чимев Изказване /Изказване кмет/ 
 
Благодаря. 
Стефан Георгиев Чапрашиков е роден на 15 април 1874 г. в град Горна Джумая. 

Поради оставането на Горна Джумая в пределите на Турската империя неговият баща 

Георги Стоименов Чапрашиков със съпругата си и двете си деца Василка и Стефан се 

преселват в град Дупница през 1878 г. С тях е неговият брат Иван Стоименов 

Чапрашиков. Богати и състоятелни, те успяват да изкупят имоти, находящи се в самия 

център на града. Тук се раждат и другите им три деца: Александър – 1880 г., Крум – 

1882 г., Райна – 1886 г. Стефан учи в училището „Кирил и Методий“, което се 

намираше в двора на черквата „Свети Георги“, Търговското училище в град Свищов, 

Държавна мъжка гимназия в град София. Записва право в Софийския университет, но 

продължава учението си в Сорбоната, където завършва също право. 

През 1899 година е сред онези, които възстановяват и продължават идеята на 

Алеко Константинов за учредяване на Български Туристически съюз. Той е сред 85-те 



учредители на Туристическо дружество „Алеко Константинов“, което поставя началото 

на организирания туризъм в България. 

По това време той е „Подначалник“ в Министерството на външните работи. 

Като служител в същото Министерство през 1902 г. Благотворителното дружество 

„Евдокия“ му възлага да занесе и раздаде на македонските бежанци, находящи се в 

пограничните села на Дупнишката околия, разни дрехи и припаси. Той посещава 

Дупница, Кочериново, Рила, Пастра и Рилския манастир. За тази своя мисия той пише 

подробен доклад до министър-председателя д-р Стоян Данев. 

Записва се доброволец в Балканската война /1912-1913 г./, награден е с „Орден 

за храброст“. 

Заема дипломатически постове в Белград, Букурещ, Париж, Цариград, Берлин и 

Виена. Владее френски, немски, руски, сърбо-хърватски и турски езици. 

Награждаван е двукратно с Народен орден „За граждански заслуги“, а също с 

ордените: „Свети Станислав“ на Императора на Русия и „Франц Йосиф“ на Австрия. 

Носител е на „Кавалерски кръст на Почетния легион“ на Франция. Личен секретар на 

цар Фердинанд. 

Национален състезател по конен спорт и като такъв участва в редица престижни 

състезания в Европа. 

От 1929 г. по предложение на министър-председателя Андрей Ляпчев той е 

посочен и избран за член на Международния Олимпийски комитет. Избран е за 

Почетен Председател на Българския Олимпийски комитет. В БОК реформите след 1929 

– 1940 г. се свързват с името на Стефан Чапрашиков. Неговата дейност изиграва 

ключово значение за утвърждаването не само на БОК, но и за цялостното развитие на 

спортното движение и равнището на телесната култура в България. Международното 

представителство на България се обезпечава от изключително активната дейност на 

Стефан Чапрашиков 

Стефан Чапрашиков е в основата на идеята и осъществяването за първи път на 

пренасянето на Олимпийския огън от Гърция към Берлин през 1936 г. В Дупница по 

повод посрещането на Олимпийския огън се провежда културна програма на 

централния площад. 

На 13 и 14 декември 1931 г. се свиква Скиорски събор, на който е учреден 

Българският Ски съюз. За негов председател е избран единодушно Стефан 

Чапрашиков. През следващата 1932 г. на негови собствени разноски от 13 до 15 май се 

провежда Конгрес на ФИС /Международната Ски Федерация/, където той е делегат. 



Представените от него документи са достатъчни и България е приета за член на ФИС. 

Той е основният двигател при организирането на държавни първенства и участието на 

българските скиори в световни и олимпийски прояви. 

Верен на кредото си, което го ръководи през целия му живот: „Дълг на всеки по-

заможен българин е да дарява на обществото“, той дарява свой имот в центъра на 

София на Българския Олимпийски комитет. От 1930 г. създава своя фирма за търговия 

с български тютюни, като открива кантори в Дупница, Пловдив, Хасково и Кърджали, 

като активно помага, най-вече финансово, по много поводи и за много събития, които 

се провеждат в Дупница. При откриването на сиропиталището „Милосърдие“ в 

Дупница, дарява сумата от 5 хиляди лева. 

Подпредседател е на Българо-Германската търговско-икономическа палата.  

Слага край на живота си на 14 октомври 1944 г. в град Кърджали, където е една 

от канторите на фирмата му. 

 

 

Гласуване по основен въпрос: 
Окончателно гласуване: 

Общинският съвет гласува и със 'за' - 28, 'против' - 0 и 'въздържали се' - 1 ..... 

точката. 

Общо гласували: "Броя" 

За 28 

Против 0 

Въздържали се 1 

 
РЕШИ: 
Чл. 21, ал.1, т. 22 ЗМСМА, във връзка с чл.27, ал.3 ЗМСМА, чл. 2, ал.1, т.3, чл.3, ал.1 
и ал.3, чл.7 от Правилника за удостояване и награждаване с отличията на 
Община Дупница, ОбС прие 
 

                                                  Р Е Ш Е Н И Е 

                                                        №  145 
 

 1.Общински съвет Дупница удостоява посмъртно със званието „Почетен гражданин 

на Община Дупница“ Стефан Георгиев Чапрашиков, за изключителни заслуги в 

обществено-политическия, стопанския и спортен живот в община Дупница, на 

национално и световно ниво. 

 

Костадин Крумов Костадинов /ПП „СДС“/ - Председател: 

Моля, г-жа Лилия Николова да получи плакета. 
 
Г-жа Лилия Николова: 

Благодаря ви. От сърце благодаря. 
 



Костадин Крумов Костадинов /ПП „СДС“/ - Председател: 

Уважаеми госпожи и господа, по случай празника на Община Дупница са 
получени множество поздравителни адреси от Президента на Р. България, от народните 
представители г-жа Чеканска, г-н Ибришимов, от кметове на доста общини и други 
граждани. 
 

Поради изчерпване на дневния ред в 10:45 часа, председателят закри 8 заседание на 

ОбС. 

 

 

 

 

 

 

РЕДСЕДАТЕЛ НА ОБС:............................................................................ 

/инж. Костадин Костадинов/ 

 

 

ПРОТОКОЛИСТИ:............................................................................ 

1. /Вяра Бързачка - главен специалист "ООбС"/ 

 

............................................................................ 

2. /инж. Татяна Инджева - старши специалист "ООбС"/ 

 

 

 

 

 

 

 


